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نیروگاههاروزانه۳۲میلیونلیترمازوتمیسوزانند
مدیرعامل شرکت تولید نیروی برق حرارتی گفت: روزانه حدود ۳۲ میلیون 
لیتر مازوت در نیروگاه های کشور مصرف می شود.محسن طرزطلب در گفت و 
گو با ایســنا، با اشاره به میزان مصرف مازوت و گازوئیل در نیروگاه های کشور، 
اظهار کــرد: میزان مصرف گازوئیل در نیروگاه، بســته به آنکه چه میزان گاز 
بتوانند تامین کنند متفاوت اســت اما به طور متوســط ۳۰ تا ۳۵ میلیون لیتر 

گازوئیل در نیروگاه ها مصرف می شود.
وی در پاسخ به این سوال که آیا نیروگاه ها برای تامین گازوئیل و یا مازوت 
با مشــکل مواجه هستند؟  گفت: در شــرایط کنونی هیچ مشکلی برای تامین 
این دو ســوخت وجود ندارد اما نگران این مساله هستیم که با سرد شدن هوا 
و افزایش مصرف گاز با مشــکلاتی مواجه شــویم لذا باید برای آن شرایط نیز 
آمادگی صد درصدی داشته باشیم.مدیرعامل شرکت تولید نیروی برق حرارتی 
اظهار کرد: تامین گاز نیروگاه ها در هفته گذشته بهتر شده است ذخیره سوخت 
مایع نیز نســبت به سال قبل شرایط مناســب تری دارد اما نگرانی ها نیز وجود 
دارد که با افزایش مصرف گاز خانگی و ســرد شــدن هوا با مشــکلاتی مواجه 
شــویم لذا جلساتی را در حال برگزاری داریم تا مشکلی ایجاد نشود.در همین 
رابطه مصطفی رجبی مشــهدی - سخنگوی صنعت برق - نیز به ایسنا گفت: 
۹۵ درصد تولید برق نیروگاه ها با ســوخت گاز اســت. بعــد از آن با درصدی 
کمتر از گازوئیل و مازوت استفاده می شود، درصورتی که مصرف گاز در بخش 
خانگی و تجاری افزایش یابد، نیروگاه ها با محدودیت مواجه شده و به اجبار از 
سوخت پشتیبان استفاده می کنند. به گفته وی گاز به عنوان سوختی مناسب 
بــرای نیروگاه ها که افزایش کارایی آنهــا و کاهش آلایندگی را نیز در پی دارد 
مورد اســتفاده قرار می گیرد،   با همکاری مشــترکان مشکلی برای تامین گاز 
نیروگاه هــا به وجود نخواهد آمــد و امیدواریم که این همکاری ها افزایش یابد.
سخنگوی صنعت برق با بیان اینکه در شرایط فعلی نیروگاه ها عمدتا ۷۵ درصد 
از ســوخت گاز و حدود ۲۰ درصــد از گازوئیل و نزدیک به ۵ درصد از مازوت 
استفاده می کنند، گفت: البته در شرایطی که دما کاهش یابد، مجبور خواهیم 
شــد تا میزان مصرف گاز را کاهش دهیم و از سوخت پشتیبان برای نیروگاه ها 

استفاده کنیم.

توقفصادراتدریاییگازوئیل
برایتامینسوختزمستانی

نماینده شرکت ملی نفت در بورس با تاکید بر اینکه تغییری در نحوه عرضه 
نفت خام و فرآورده های نفتی در بورس ایجاد نشده است، گفت: با هدف تامین 
سوخت مایع نیروگاه ها در فصل زمستان، صادرات دریایی گازوئیل متوقف شده 
است.امیرحســین تبیانیان در گفت وگو با ایرنا با بیان اینکه عرضه نفت خام و 
میعانــات گازی در بورس انرژی همچنان با همان آیین نامه ســال ۹۹ انجام 
می شــود، ادامه داد: همه مواردی که مورد نظــر فعالان بازار نفت بوده در این 
آیین نامه دیده شده بود. وی افزود: تاکنون نیز موضوعی مبنی بر نیاز به تغییر 
آیین نامه به شرکت ملی نفت ایران اعلام نشده است.تبیانیان با تاکید بر اینکه 
عرضــه نفت خام و میعانات گازی برای صادرات دریایی در بورس انرژی موفق 
نبوده است، گفت: اما عرضه های زمینی میعانات گازی با موفقیت انجام می شود 
و حجم محموله های عرضه شده نیز ۵ تا ۱۵ هزار تن در هر عرضه است.نماینده 
شرکت ملی نفت در بورس تاکید کرد: با این حال بازار عرضه فرآروده های نفتی 
در بورس انرژی جذاب تر است.وی با اشاره به اینکه به دلیل فصل سرما و تامین 
ســوخت زمستانی نیروگاه های کشور، تخصیص فرآورده برای صادرات محدود 
شــده اســت، افزود: با وجود این موضوع، به صورت منظم عرضه ها در بورس 
انرژی انجام شده است. نماینده شرکت ملی نفت در بورس ادامه داد: مهمترین 
فرآورده نفتی که توسط شرکت ملی نفت ایران صادر می شود، نفت کوره است 
کــه عرضه آن متوالی و جدی ادامه دارد.وی با تاکید بر اینکه ســعی می کنیم 
حجم عرضه ها را بیشتر کنیم تا پاسخگوی تقاضا باشد، گفت: ماهانه حدود ۲۰ 
تا ۳۰ هزار تن نفت کوره برای صادرات در بورس انرژی عرضه می شود که کل 
عرضه ها موفقیت آمیز است.تبیانیان بازار صادرات فرآورده های نفتی را بازاری با 
کشش بالا دانست و افزود: با این حال، به منظور تامین نیاز داخلی گازوئیل در 
فصل زمستان برای سوخت دوم نیروگاه ها، صادرات دریایی این فرآورده که بر 

عهده شرکت ملی نفت ایران بوده، متوقف شده است.  

پیشبینیرونقاقتصادیونفت۱۲۵دلاری
باپایانکووید

بانک آمریکایی جی پی مورگان پیش بینی کرد اوضاع برای اقتصاد جهانی 
در سال میلادی آینده به سمت بهبود پیش می رود و مصرف در سالهای پیش 
رو قوی خواهد ماند.به گزارش ایسنا، استراتژیستهای بانک جی پی مورگان در 
گزارشی نوشتند: سال آینده می تواند زمینه را برای فضای اقتصادی پرجنب و 
جوش پی ریزی کند و کووید از یک پاندمی به یک بیماری محلی تبدیل شود.
به گفته استراتژیستهای این بانک سرمایه گذاری آمریکایی، در بحبوحه شرایط 
کاملا مطلوب بازار کار و ظرفیت اســتقراض بیشــتر، مصرف در سالهای آینده 
احتمــالا قوی خواهد بود.اقتصاد پرجنب و جوش به معنای تقاضای قوی برای 
نفت اســت و حتی جی پی مورگان هفته پیش اعلام کرد قیمت نفت به دلیل 
ظرفیــت محدود اوپک برای افزایش تولید، می تواند در ســال ۲۰۲۲ به ۱۵۰ 
دلار و در ســال ۲۰۲۳ به ۱۵۰ دلار صعود کند.مارکو کولانوویچ و برام کاپلان، 
استراتژیســتهای جی پی مورگان در یادداشــت اخیرشان نوشــتند: واریانت 
امُیکرون که طی دو هفته گذشــته بازارها را به وحشت انداخت، می تواند آغاز 
پایان پاندمی باشد. اگر شدت بیماری زایی و مرگ و میر ناشی از امُیکرون کمتر 
باشد، بخشی از الگوی تاریخی تحول ویروس خواهد بود. این امر برای بازارهای 

پرریسک مثبت خواهد بود زیرا نشان می دهد که پایان پاندمی نزدیک است.
بر اســاس گزارش اویل پرایس، بیــل گیتس هم ابراز خوش بینی کرده که 
پایان پاندمی ممکن اســت در مقطعی در ســال میلادی آینده اتفاق بیافتد.اما 
قیمتهای نفت در معاملات روز پنج شــنبه بازار جهانی به دلیل نگرانیها نسبت 
به دورنمای اقتصادی چین در پی تنزل رتبه اعتباری دو سازنده املاک چینی و 
در پی اقدامات بعضی از دولتها برای مقابله با شیوع واریانت امُیکرون، نزول پیدا 
کردند. بهای معاملات نفت برنت یک دلار و ۴۰ سنت معادل ۱.۹ درصد کاهش 
یافت و در ۷۴ دلار و ۴۲ ســنت در هر بشــکه بسته شد. بهای معاملات وست 
تگزاس اینترمدیت آمریکا با یک دلار و ۴۲ سنت معادل دو درصد کاهش، در 
۷۰ دلار و ۹۴ ســنت در هر بشکه بسته شد. شــیوع امُیکرون باعث افت ۱۶ 
درصدی قیمت نفت برنت از ۲۵ نوامبر تا اول دسامبر شد. بیش از نیمی از این 
کاهش، هفته جاری جبران شد اما تحلیلگران می گویند احیای بیشتر تا زمان 

روشن شدن بیشتر تاثیر امُیکرون، ممکن است محدود باشد.

هشدارنمایندگانکنگره
علیهممنوعیتصادراتنفتآمریکا

گروهی از نمایندگان دو حزب حاکم در آمریکا در نامه ای به رئیس جمهور 
این کشــور هشدار دادند صادرات نفت را متوقف نکند.به گزارش ایسنا، هشت 
عضو کنگره شــامل شــش نماینده از تگزاس در نامه ای به جو بایدن، نگرانی 
خود را نســبت به بررسی وضع دوباره ممنوعیت صادرات نفت آمریکا از سوی 
کاخ ســفید مطرح کردند.  در این نامه که توســط رویترز مشاهده شده است، 
استدلال شده که ممنوعیت صادرات نفت به پایین بردن قیمتهای بنزین کمک 
نخواهد کرد. نگرانیهای مذکور منعکس کننده اظهارات بسیاری از تحلیلگران 
اســت.دولت بایدن پیش از این اعلام کرده بود ابزارهای دیگر شامل ممنوعیت 
صــادرات نفت را برای مدیریــت قیمتهای بالای انرژی بررســی خواهد کرد.
دولــت آمریکا در تلاش برای کنترل قیمتهای بالای بنزین اســت که افزایش 
بی ســابقه آن، رانندگان آمریکایی را عصبانی کرده اســت. طبق آمار انجمن 
اتومبیل آمریکا، قیمت ملی بنزین در حال حاضر حدود ســه دلار و ۳۴ سنت 
در هر گالن در مقایســه با دو دلار و ۱۶ ســنت در یک سال پیش است.بایدن 
ماه گذشــته اعلام کرد آمریکا در اقدامی کم ســابقه و هماهنگ با چین، ژاپن، 
هند، کره جنوبی و انگلیس، ۵۰ میلیون بشــکه نفت از ذخایر نفت استراتژیک 
آزاد خواهــد کرد. از آن زمان قیمت های نفت به دلیل نگرانی نســبت به تاثیر 
شــیوع واریانت جدید امُیکرون نزول کرده است و به گفته یک منبع آگاه، کاخ 
ســفید فعلا با جدیت ممنوع صادرات نفت را برررسی نمی کند.این نمایندگان 
در نامه به رئیس جمهور آمریکا نوشتند: سایر اثرات منفی ممنوعیت صادرات 
نفت، شامل تیرگی روابط بین المللی، رکود تولید داخلی و برهم خوردن تعادل 
بین ظرفیت پالایش و تولید داخلی اســت. اگر قیمتهــای نفت دوباره صعود 
کند، ممکن اســت حمایت برای ممنوعیت صــادرات نفت دوباره افزایش پیدا 
کنــد. نمایندگان دموکرات متعدد دولت بایدن را برای این اقدام تحت فشــار 

گذاشته اند.

اخبار انرژی

از  گــروه اقتصادی-محمــد ســیاح: جمعــی 
سرمایه گذاران شرکت فرداد کار آمیتیس، با انتشار نامه ای 
سرگشــاده به رئیس قوه قضاییه خواســتار رســیدگی به 
مشکلات خود شــدند. این نامه تاکنون بیش از پنج هزار 
امضا دارد و با اشــتراک گذاری این کارزار، تعداد امضاها در 
حال فازایش اســت. به گزارش »مردم سالاری آنلاین«، در 
این نامه خطاب به محسنی اژه ای آمده است: »ما، جمعی 
از ســرمایه گذاران شرکت فرداد کار آمیتیس دارای پرونده 
شماره ۹۹۰۱۴۴۳ در شــعبه ۶ داسرای ناحیه ۳۱ تهران، 
به اســتحضار می رسانیم علی رغم گذشــت ماه ها از تاریخ 
دستگیری متهمین پرونده آمیتیس )مورخ ۱ دی ۱۳۹۹(، 
هیچ پیشــرفت محسوســی به نفع مردم و سرمایه گذاران 

صورت نگرفته است.
 ابعاد حدودی این پرونده که بارها مســئولان مربوطه 
اعــلام کردند، جذب ســرمایه کلان از حدود ۱۰ هزار نفر 
از مردم سراســر کشــور به صورت مستقیم و ۱۸ هزار نفر 
به صورت غیرمستقیم می باشــد. متأسفانه سرمایه گذاران 
در تمام این مدت علاوه بر بلوکه شــدن اموالشان، روح و 
روانشــان نیز در معرض شدیدترین لطمات غیرقابل جبران 
قــرار گرفت. کارشناســان قضائی بارها به صورت شــفاف 
اعلام کردند که تمام ســرمایه های مردم موجود است ولی 
متأســفانه هیچ اقدام درخوری مشاهده نشــده و اراده ای 
مبنی بر رد مال و پرداخت ســرمایه ها وجود ندارد. طی ۹ 
ماهی که گذشــت اتفاقات مختلفی افتاد و  چندین بار به 
متهمین مهلت لازم و کافی جهت عودت وجوه داده شــد 
و علیرغم تمام همکاری های لازمی که مردم و دستگاه قضا 
با ایشــان انجام دادند، هنوز هیچ شرایط مشخصی تعیین 
نشده و تنها قربانی این ماجرا مردم هستند. تمامی مدارک 
ادعاهای متهمین و اتفاقات ذکرشده موجود و قابل ارائه به 

مراجع ذیصلاح می باشد. 
از شما مقام مسئول تقاضا داریم ضمن رسیدگی ویژه به 
این پرونده دســتورات لازم را مبذول فرمایید تا در دادسرا 
و دادگاهی درخور، ابعاد این پرونده بررسی و اقدامات لازم 
انجام شود تا متهمین پرونده که سرمایه مردم را در دست 
دارند نسبت به پرداخت آن اقدام نمایند و یا درصورت عدم 
پرداخــت با وجود موجود بودن کامل ســرمایه های مردم، 
طبق قانون از متهمین حق و حقوق مردم گرفته شود و با 

افراد خاطی برخورد جدی صورت گیرد.«
ماجرای پرونده 

شرکت فردادکار آمیتیس چیست؟
فعالیت گســترده و رسمی شــرکت فرداد کار آمیتیس 
به صورت رســمی از دی سال ۹۷ آغاز شــد. این شرکت 
کلاس های آموزشــی درباره ارز دیجیتال به صورت رایگان 
برگــزار می کرد. براســاس آخرین اطلاعــات موجود این 
پرونــده بیش از ۱۸ هزار شــاکی دارد که از ۱۰ میلیون تا 
بیش از ۳۰ میلیارد تومان در این شــرکت سرمایه گذاری 
کرده  اند و حالا حجم مبلغ کلاهبرداری شده در این پرونده 
به بیش از ۲۵۰۰ میلیارد تومان رســیده اســت. پولی که 
مشخص نیست کجاســت و به چه شکلی و نزد چه کسی 
نگهداری می شود؟ براســاس اظهارات برخی از افرادی که 
در این کلاس ها شــرکت کرده اند، امیراکبر داداشی )متهم 
اصلی پرونده( در این کلاس ها به عنوان مدرس بیشــترین 
موضوعی که آموزش می داده ســاخت یــک اکانت بوده و 
به حدی کار را ســاده جلوه مــی داده که  مردم فریب او را 
خورده و سرمایه هایشان را به او می سپردند. به طور خلاصه 
این کلاس ها جنبه علمی نداشت و صرفا محلی برای جذب 

سرمایه بود. 
یکی از عواملی که به جذب بیشتر سرمایه گذاران منجر 
شــد وعده ســود روزانه یک درصدی بود که در روزهای 
ابتدایی به صورت منظم به سرمایه گذاران پرداخت می شد. 
این پرداخت ها تا اواخر سال ۹۸ که مصادف با آغاز کرونا و 
ریزش سنگین قیمت  بیت کوین بود ادامه داشت. از اسفند 
۹۸ تا اواخر اردیبهشــت ماه ۹۹ شــرکت به بهانه کرونا و 
ریزش قیمت ارز دیجیتال هیچگونه پرداخت سود روزانه ای 
نداشت و همزمان با این موضوع ارزدیجیتالی »لیام« را که 
ساخته متهم بود معرفی کرد و با وعده های واهی چند برابر 
شدن قیمت و ترند شدن جهانی و لیست شدن در بروکرها 
و صرافی های بین المللی مردم را ترغیب کرد تا سرمایه ای 

که در این مجموعه داشتند به لیام تبدیل کنند. 
لیــام در ابتدا با قیمــت ۱.۱ دلار )و بعد ها تا قیمت ۵ 
دلار و حتی بالاتر( به فروش رســید.این روند از روزی که 
لیام از سوی متهم معرفی شد در تمام پیام ها و آموزش ها 
وجود داشت تا روزی که دســتگیر شد. شرکت از ابتدای 
ســال ۹۹ تا اواخر اردیبهشــت ۹۹ پرداخت سود نداشت. 
یکی از اقداماتی که متهم اصلی این پرونده انجام داده این 
بوده که تعداد زیادی از ســرمایه گذاران قدیمی  را که مبالغ 

هنگفتی هم در این شــرکت ســرمایه گذاری کرده بودند 
به عنوان نماینده خود در شهرهای دیگر تعیین می کند که 
این افراد عمدتا از کاســبان قدیمی  و شناخته شده شهرها 
هم محســوب می شــدند. هدف متهم جذب سرمایه های 
بیشــتر بود. یکی از شاکیان این پرونده که نخواست نامش 
فاش شــود به خبرنگار ما گفت: »تیرمــاه ۹۹ تنگاتنگ با 
متهم و شــرکت تعامل داشــتم، از آن تاریخ که این اتفاق 
افتاد متوجه شــدم که شرایط با چیزی که متهم در کانال 
خود نشان می دهد با چیزی که در واقعیت دیده می شود، 
متفاوت اســت. بسیاری از روزهایی که متهم در کانال ادعا 
به پرداخت ســود تمامی اعضا میکرد برای بســیاری واریز 

نمی شد. 
شــرکت وضعیت نابسامانی داشت و تمام امور مدیریت 
را هــم همان یک نفر)متهم( انجام می داد و با کســی هم 
درباره فعالیت هایش حرفی نمــی زد.« او ادامه داد: »یکی 
از دوســتان متهم »م.ب« )رئیس هییت مدیره شــرکت 
فرا صنعت جدار( بود که در روز دســتگیری او، ایشان هم 
دستگیر شــد. ایشــان کارخانه دار و بیزینس من موفق و 
جزو همان ســرمایه گذاران اولیه بود و از ســال ۹۷ تا ۹۹ 
که من در شرکت بودم، یک دوستی بین ایشان و داداشی 
شکل گرفته بود و کار مشترک زیای با هم داشتند. بعد از 
بازداشت درباره فعالیت های داداشی اظهار بی اطلاعی کرد 
درحالیکه یکی از دلایل بازداشت او تراکنش مالی هفتگی 

حداقل چند ده میلیارد تومانی او با داداشی بود.« 
این شــاکی ادامه داد: »داداشــی مدعی بود مدیرعامل 
باشــگاه »هوادار لیام« )تیم فوتبال( اســت، او رفاقتی هم 
با رضا عنایتی،  فوتبالیســت سابق داشت که الان سرمربی 
این باشگاه است و به لیگ برتر راه یافته است. در آن زمان 
گفته می شد که باشگاه های فوتبال و والیبال هوادار به نام 
داداشــی اســت. یک دوره هم همان آقای بهرامی نژاد به 
مدیرعاملی این باشگاه می رسد درحالیکه بهرامی نژاد کاری 
به فوتبال نداشت و انتصاب او به عنوان مدیرعاملی از سمت 
داداشی انجام شــده بود. داداشی در همه فعالیت های این 
باشگاه حضور داشت و بعد از دستگیری منکر مدیرعاملی 

و مالکیت آن شد.« 
ورود به حوزه ساخت و ساز 

این شــاکی ادامه داد: »متهم اصلــی این پرونده اعلام 
کرد که املاکی خریداری شــده و کار ساخت و ساز شروع 
شده و قرار اســت مجتمع های مســکونی در اسلامشهر، 
رودهن و نقاط مختلف کشور از جمله کیش ساخته شود. 
موضــوع دیگری که صحه می گذارد بر این موضوع که چرا 
داداشــی با وجود خریداری املاک و پرداخت پول آن ولی 
به نام خودش ثبت نشــده این است که در تعامل با برخی 
دوستان خود، با آنها قراردادی داشت تا آنها املاک را به نام 
خودشان با پول داداشی خریداری کنند؛ داداشی چیزی را 
به نام خودش نمی خرید و افراد دیگر این کار را می کردند و 

قراردادی که با آنها می بست کارش را پیش می برد. 
قطعا تمام خریدها به این شکل انجام می شد؛ خودروی 
او هم به نام برادرش بود، حتی سیم کارتی که دست متهم 
بــود و بیش از ۵ تا ۶ میلیارد تومان قیمت داشــت به نام 
خودش نبود.« داداشی در سال ۹۹ پول کسی را پس نداد 
ولی به همه گفته بود ســرمایه های زیادی دارد و می تواند 
هر زمانیکــه بخواهند پول آنها را بدهد؛ ولی چند ماه آخر 
قبل از دستگیری برآشفته بود و رفتار شرکت بسیار عجیب 

شده بود. داداشی مدعی بود که برای ولت ها مشکلی پیش 
آمده چون صرافی ای که با آنها کار می کرده مشکل داشته 
و صرافی به دلیل تحریم؛ حساب او را بسته و سرمایه اش را 
هم بلوکه کرده است. داداشی با وخیم تر شدن اوضاع ضمن 
عدم پرداخت سود سرمایه گذاران مدعی شد که بزودی این 
کار را تعطیل کرده و صرافی خودش را راه اندازی می کند. 
»ع.ب« مدیر یک شــرکت واردات و صــادرات و عضو 
یکــی از اتاق های بازرگانی ایران و یکی از افرادی بود که با 
داداشی تعامل زیادی داشت؛ این فرد مورد اعتماد داداشی 
بود و برای اینکــه مراودات مالی آنهــا مخفی بماند همه 
مراودات با دلار، ســکه یا ارز دیجیتال صورت می گرفت و 
این احتمال وجود دارد که بســیاری از اموال و املاکی که 
متهم اصلی این پرونده منکر شــده، به نام این فرد یا سایر 

بستگانش خریداری شده باشد.
پس از مدتی داداشــی دســتگیر شــد اما هیچ سندی 
در هنگام دســتگیری، قبل و بعــد از آن از املاک و اموال 
او کشــف نشــد!  در روزهای اولیه بازجویی داداشی همه 
مســئولیت ها را به گردن می گیرد و درخواست می کند تا 
موبایلش را در اختیارش قرار دهند تا معامله ای که در حال 
انجام بوده و اصطلاحاً پوزیشــن بازی که در صرافی داشته 
را ببندد تا ســرمایه ها به خطــر نیافتند. وکلای او هم این 

موضوع را تایید می کنند.
 داداشی در همان روزها مدعی می شود که سرمایه های 
مردم و حتی بیشــتر از آن را هم در اختیار دارد. بازپرس 
اولیه این پرونده در شــعبه ششــم دادســرای ۳۱ »حق 
وردی« بود که بعد از چند هفته عوض می شــود و بازپرس 
»عظیمی« جای او را می گیــرد. اما بعدها و پس از عوض 
شدن بازپرس مشخص نشــد چه اتفاقی برای سرمایه ای 
کــه وکلا اعلام کردند افتاد و بازپــرس عظیمی که پس از 
آن تاریخ آمد ادعا های وکلا و بازپرس قبل را تکذیب کرد.
این شاکی پرونده در این باره می گوید: »بعد از آمدن آقای 
عظیمی  شرایط تغییر کرد و کارشناسان ضابط تایید کردند 

که داداشی توان پرداخت را دارد. 
درحالیکــه مــن از مســیرهای دیگری پرونــده را که 
پیگیری کردم گفتند داداشــی هیچ ســندی رو نکرده که 
نشان دهد دارایی ای برای پرداخت دارد و گویا در بازجویی 
مشخص شــده حتی یک هزار تومانی در حساب این فرد 
نیســت و هیچ ملکی به نام او ثبت نشده است.«شب قبل 
از دســتگیری، متهم طی اقدامی عجیب در ویدئویی سود 
روزانــه را به روزانه ۱.۶ درصد افزایــش داد. این در حالی 
بود که پول هیچ یک از مردم را تحت هیچ شــرایطی پس 

نمی داد.
در تاریــخ یک دیماه علاوه بــر م.ب و متهم اصلی امیر 
اکبر داداشی عین شــیخ، ب.ز حسابدار شرکت و چند تن 
از نمایندگان شــرکت نیز بازداشت شدند. پس از آن سایر 
عوامل شرکت هم که متواری بودند به مرور بازداشت شدند 
از جمله آقایــان م.ج )معاون متهم(، الف.د )پســرعموی 
متهم( و م.خ ) صراف اختصاصی و دوست متهم(.این روند 
تا اواســط اســفند ۹۹ یعنی دو ماه بعد از بازداشت ادامه 
داشت تا اینکه داداشــی با قرار وثیقه آزاد می شود؛ بعد از 
تعطیلات نوروز ویدیویی در کانال شرکت بارگذاری می کند 
و می گوید که تا اواخر فروردین ماه ســرمایه ها را استرداد 
می کنــد ولی این زمان مداوم عقب می افتد که ســرانجام 
طی یک اقدام به خودکشــی صوری وی راهی بیمارستان 

می شود.
درطول مدت بیمارســتان با توجه به خبر خودکشــی 
متهم بسیاری از مردم شــکایت های خود را انجام دادند و 
عدد وثیقه افزایش یافت و حکم جلب متهم صادر شد. پس 
از بیمارســتان طبق گفته مقامات قضایی به یک خانه امن 
و با امکانات رفاهی کامل منتقل شد تا تحت نظر، سرمایه 
مردم را مســترد کند اما متهم به هیچ وجه همکاری نکرد 
و میگفت فقــط در صورت آزادی کامل میتواند این کار را 
انجام دهد.طی یکسری از اقدامات با همکاری دستگاه قضا؛ 
متهم در بازپرسی حاضر شــده و سعی می کند تا رضایت 

شکات را جلب کند. 
تعداد بســیاری از شکات به حســاب حرف بازپرس که 
بارها اعلام کرد بیشتر از سرمایه های مردم در دست متهم 
اصلی قرار دارد و باید بیرون از زندان باشــد تا بتواند پول 
مردم را بدهد، رضایت می دهند.ســرانجام داداشــی اوایل 
مرداد ۱۴۰۰ با جلب رضایت بسیاری از شکات با وعده های 
واهــی با ۳۹ میلیارد شــاکی و وثیقه حدود ۸۰ میلیاردی 
از زندان خارج می شــود تا دو ماهه پول مردم را تســویه 
کند،  اواخر شــهریور مهلت یک ماهه دیگری را از شاکیان 

می گیرد.
در تمــام مهلت ســه چهار ماهه خود جهت اســترداد 
ســرمایه ها، متهم در ویدیوها یا متــن و ویس هایی که در 
کانال تلگرامی شــرکت قــرار میداد غیرمســتقیم با وعده 
افزودن سود، قصد داشت مردم را از شکایت بازدارد. دیگر 
عوامل شرکت از جمله م.ج )معاون داداشی( و الف.ر)ادمین  
کانال شــرکت( با رصد گروه های ســرمایه گذاران و مردم 
و در دســت داشــتن اطلاعات مردم از اکسل حسابداری 
شــرکت ، با افراد مخالف و شاکی تماس میگرفتند یا آنها 

را تهدید می کردند.
از مهر ماه رفت و  آمد داداشی به دادسرا کم و به دادگاه 
بیشــتر می شود چراکه قرار دادگاه ۲۷ آذر ماه تعیین شده 
اســت. او در هر جلســه با موانعی که ایجاد می کرد وقت 
رســیدگی را عقب می انداخت و نکتــه جالب توجه اینکه 
متهم مجدد شــروع به جذب ســرمایه کرده بود و با وعده 
ســود روزانه ۰.۷ درصد مجدد مقداری ســرمایه از دیگر 
مردم بی اطــلاع جذب کرد و همــان مبالغ را طی فیش 
ســازی هایی تلاش داشــت تا در قالب استرداد سرمایه به 
مــردم و دادگاه ارایــه دهد تا زمان بیشــتری بگیرد اما با 
هوشیاری مردم موفق نشد تا اینکه سرانجام دو هفته پیش 
متهم از دســترس همه خارج شد و نه به بازپرسی رفت نه 
دادگاه، و نه تلفن جواب داد و نه کسی او را دیده و نه کسی 
می داند که او کجاست.از دو هفته پیش مردم تجمع هایی را 

در مقابل دادسرای عمومی  تهران داشتند.
 بــا افزایش فشــار بر بازپــرس و دادســرا گفتند که 
چند نفر از اطرافیان داداشــی از جمله برادر و پســر عمو 
و همچنیــن س.ق عضــو هیــات مدیره شــرکت را هم 
بازداشــت کرده اند تا خود را از مظــان اتهام خارج کنند.

ضمن اینکه بعد از دستگیری مشخص شد داداشی )متهم 
اصلی پرونده( پرونده ای در ســال ۹۱ داشــته که به دلیل 
محجوری)محجوریت در بعد ســفیه بــودن و نه از جنس 
جنون(؛ مادرش قیم او شــده و از زیر بار مسئولیت پرونده 
قسر در رفته اســت. گویا داداشی تلاش بسیاری هم برای 
استفاده از این موضوع برای فریب قاضی و دادگاه و بازپرس 

را داشته ولی از طرف قاضی پذیرفته نشده است. 
براســاس اعلام شکات این پرونده،  به دلیل حجم بالای 
کلاهبرداری شده تلاش شــکات این بوده که این پرونده 
بــا توجه به حجم بالای مبلغ به دادســرای ویژه مفاســد 
اقتصادی ارجاع شود، اما تا امروز این اتفاق رخ نداده است.

حالا با گذشــت نزدیک به یک ســال از تاریخ دستگیری 
متهمان پرونــده آمیتیس )مــورخ ۱دی ۱۳۹۹( به اتهام 
»کلاهبرداری« و اخــلال در نظام بانکی اقتصادی و حیف 
و میل اموال عمومی از طریق جذب سرمایه، هیچ پیشرفت 
محسوســی به نفع مردم و ســرمایه گذاران صورت نگرفته 
است. ابعاد حدودی این پرونده که بارها مسئولان مربوطه 
اعلام کردند، جذب ســرمایه بیش از ۲۵۰۰ میلیارد تومان 
از حدود ۱۰هزار خانواده از سراسر کشور بصورت مستقیم 

و ۱۸ هزار خانواده بصورت غیرمستقیم است. 
ســرمایه گذاری مردم بنا به ادعای متهمان بر روی ارز 
دیجیتال و ترید با وعده پرداخت سود روزانه انجام شد که 
با وجود پیگیری شــبانه روزی تا الان سرمایه هیچ شخصی 
از یازده ماه پیش تا امروز عودت داده نشده و متهمان هم با 
قرار وثیقه بسیار کم و در حد چند ده میلیارد آزاد هستند! 
هنوز هم بســیاری از مردم در شهرستان ها هیچ دسترسی 
به باقی ســرمایه گذاران و منابع خبری به جز کانال اصلی 
شــرکت ندارند و خود همین موضوع از بزرگترین عوامل 

تعداد شکایت های کم پرونده است.

درخواستسرمایهگذارانشرکتفردادکارآمیتیسازرئیسقوهقضائیهبرایتسریعدررسیدگیبهپرونده

۱۸ هزار نفر، درگیر یک پرونده کلاهبرداری 2500 میلیارد تومانی

نایــب رئیس کمیســیون صنایع اتــاق بازرگانی ایران 
اظهار داشــت: در پیش فاکتورها اعتبار قیمت  را یک یا دو 
ســاعت درج می کنند یا حتی در برخی مواد قیمت به دلار 
یا یورو نوشــته می شــود. برای مواد اولیه یا قیمت یورویی 
و یا قیمت ریالی بر اســاس قیمت روز ارز اعلام می شوند.
عباس جبالبارزی در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا در 
مورد وضعیت صنعت کشور اظهار کرد: با نامشخص ماندن 
وضعیــت مذاکرات برجام، نرخ ارز یــک جهش ۱۰ تا ۱۲ 
درصدی را تجربه کرد. مهم ترین مسئله یک بنگاه تولیدی 
برنامه  ریزی و مشخص بودن چشم انداز است. عدم ثبات در 
نرخ ارز به معنای عدم ثبات در قیمت ها اســت. وقتی نرخ 
ارز ۱۰ تــا ۱۲ درصد افزایش می یابد ممکن اســت قیمت 
مواد اولیه حــدود ۱۵ تا ۲۰ درصد هم افزایش یابد. با این 
شرایط کسی نمی تواند برای بنگاه خود برنامه ریزی کند و 
بنابراین تولید به خوبی پیش نمی رود.وی افزود: کسانی که 

بدون قرارداد تولید و در بازار توزیع می کنند هم با این عدم 
ثبات مشکل دارند ولی می توانند قیمت محصولات خود را 
افزایش دهند اما بنگاه هایی کــه متعهد به تولید در قالب 
یک قرارداد هستند با مشــکلات بیشتری مواجه هستند، 
اگر قرارداد یک ماه پیش بســته شــده باشد یعنی بنگاه با 
قیمت های یک ماه پیش روی این قرارداد برنامه ریزی کرده 
اما الان باید قیمت بســیار بیشتری پرداخت کند. بسیاری 
از بنگاه هــا با چند شــوک این چنینی از پــا درمی آیند و 
ورشکست می شوند. بنابراین دو عامل مهم تورم و نوسانات 
نرخ ارز باعث شده که ثبات در صنعت وجود نداشته باشد.
جبالبارزی گفت: بنگاه های اقتصادی به روزمرگی رسیده اند، 

یعنی نمی دانند که روز بعــد باید چه کنند. از طرف دیگر 
نمی تواند قیمت محصول خود را دو روز برای مشتری معتبر 
نگه دارد. در پیش فاکتورها اعتبار قیمت  را یک یا دو ساعت 
درج می کنند یا حتی در برخی مواد قیمت به دلار یا یورو 
نوشته می شود. برای مواد اولیه یا قیمت یورویی و یا قیمت 
ریالی بر اســاس قیمت روز ارز اعلام می شوند. تقریبا همه 
مواد اولیه درگیر این مشــکل اســت.وی افزود:  دیگر حتی 
در مناقصه ها هم دولتی هــا نرخ ها را به صورت ارزی اعلام 
می کنند. کســی نمی تواند در این شرایط برنامه ریزی کند. 
حتی وقتی کسی در مناقصه برنده می شود و معادل ریالی 
قیمت اعلام شــده را دریافت می کند تا بخواهد لوازم مورد 

نیاز را تهیه کند، قیمت دوباره تغییر کرده اســت. بنابراین 
بی ثباتی در قیمت ها بزرگترین مشــکل بنگاه های تولیدی 
اســت که امکان برنامه ریزی را حتی بــرای یک هفته از 
تولیدکنندگان گرفته اســت.نایب رئیس کمیسیون صنایع 
اتاق بازرگانی ایران در پاسخ به سوالی پیرامون امکان رشد 
صنعتی در چنین شــرایطی بیان کرد: در اقتصاد تورم زا با 
نرخ های تورم ۴۰ تــا ۵۰ درصد و تغییرات روزانه نرخ ارز، 
چگونه می تواند رشد سرمایه گذاری رخ دهد؟ سرمایه گذاری 
نیــاز به طــرح توجیهی دارد که نشــان دهــد چه میزان 
ســرمایه گذاری لازم دارد و طی چه مدت چه میزان سود 
ایجاد خواهد شد. وقتی همه این اعداد به طور روزانه تغییر 
می کند چگونه می توان ســرمایه گذاری شکل داد؟ ما نیاز 
به ســرمایه گذاری داریم اگر سرمایه گذاری بین ۷ تا ۱۰ 
درصد رشد کند تازه می توانیم وضع موجود را حفظ کنیم 

اما همین اتفاق هم رخ نمی دهد.

نایبرئیسکمیسیونصنایعاتاقبازرگانیایران:

بنگاههایتولیدیبهروزمرگیرسیدهاند

وزیــر نیرو گفــت: مطالعاتی در زمینــه همکاری 
ایران، آذربایجان و روســیه درباره برق انجام شــده و 
آمادگی از ســوی ایران برای سنکرون شبکه های برق 
این کشــورها وجود دارد.به گزارش وزارت نیرو، علی 
اکبر محرابیان در دیدار با سفیر جمهوری آذربایجان، 
بر آمادگی ایران برای گســترش روابط در بخش آب و 
انرژی با این کشــور تاکید کرد.وی همچنین با تاکید 
بر آمادگی برای توســعه و تداوم تبادل برق بین ایران 
و جمهــوری آذربایجان، گفت: مطالعاتــی در زمینه 
همکاری ایران، آذربایجان و روســیه درباره برق انجام 
شــده و این آمادگی از سوی ایران برای آغاز همکاری 
درخصوص سنکرون شبکه های برق این کشورها وجود 
دارد.محرابیان با اشاره به روابط دیرینه دو کشور ایران 
و جمهوری آذربایجان در زمینــه آب و انرژی، افزود: 
دو کشور اشتراک های فراوانی در زمینه آب های مرزی 
دارند که باید با گفت وگوی مستمر بتوان از ظرفیت های 

مشترک حداکثر بهره را انجام داد.وی گفت: جمهوری 
آذربایجان در زمینه انرژی، فعالیت های بســیار خوبی 
را در ســال های گذشته از جمله استخراج گاز و تولید 
برق داشته که قابل تحســین است.وزیر نیرو با تاکید 
بر ضرورت گســترش روابط تهــران- باکو حول محور 
آب و انرژی، گفــت: امکان افزایش میــزان مبادلات 
اقتصادی بین دو کشــور وجود دارد؛ از جمله اینکه در 
موضوع رودخانه ارس، کارهای مشترکی انجام شده که 
لازم اســت در قالب همکاری مشترک، این فعالیت ها 
دنبال شــده و به نتیجه برســند.وی، بر لزوم تکمیل 
بخش نیروگاه های برق آبی ســدهای »قیزقلعه سی« و 
»خداآفرین« روی رودخانه ارس تاکید کرد.محرابیان 
ادامه داد: اصل سرمایه گذاری در این حوزه انجام و سد 
ساخته شده، اما نیروگاه برق آبی آن هنوز نصب نشده 
اســت. طبق گزارش پیمانکار نیز بخشی از تجهیزات، 

خریداری و به محل سد منتقل شده است.

وزیر راه و شهرســازی از تامین زمین ســاخت ۲ 
میلیون و ۴۰۰ هزار واحد مسکن در کشور خبر داد و 
گفت: تا پایان سال مسئله تامین زمین ۴ میلیون واحد 
مسکن را حل می کنیم.به گزارش خبرنگار مهر، رستم 
قاسمی شامگاه پنجشنبه در برنامه گفتگوی ویژه خبری 
در سخنانی با اشاره به اینکه مسئله مسکن خواسته و 
نیاز مردم است، برنامه دولت سیزدهم هم این است که 
تأمین مســکن به عنوان یکی از محوری ترین مسائل 
دنبال شــود، اظهار داشت: براســاس آمار در خیلی از 
شهرها بیش از ۵۰ درصد هزینه سبد خانوار در مسکن 
هزینه می شــود.وی با بیان اینکه مجلس قانون خوب 
جهش تولید مســکن را تصویب کرد و در مهر ماه به 
دولت ابلاغ شــد و دولت هم به دســتگاه های اجرایی 
ایــن موضوع را ابلاغ کرد، تصریح کــرد: در قالب این 
قانون ۴ میلیون مســکن را ظرف ۴ سال می خواهیم 
بسازیم.وزیر راه و شهرســازی یادآور شد: ساخت این 

حجم از مســکن یک آمادگی هایــی را قبل از آن نیاز 
دارد؛ زیرساخت های نرم افزاری آن مثل سایت سمن، 
تهیــه زمین و تدارک آئین نامه ها و دســتور العمل ها 
و… از جمله این آمادگی ها است که خیلی به سرعت 
انجام شد و امروز در کشور براساس آخرین آمار بیش 
از دو میلیون نفر در ســامانه ثبت نام کرده اند و این در 
حالیست که در خیلی از شهرها هنوز سامانه باز نشده 
است.قاسمی با اشاره به اینکه اخیراً مصوب شد مجردها 
هم می توانند برای مســکن ثبت نــام کنند، لذا حجم 
درخواســت ها خیلی زیاد خواهد شد و این وظیفه ما 
را سنگین می کند، گفت: موضوع مسکن یک موضوع 
ملی است و اقدامات خیلی خوبی هم برای آن صورت 
گرفته اســت؛ از جمله اینکه زمین ساخت  ۲ میلیون 
و ۴۰۰ هزار واحد حل شــده و  تا پایان ســال برای ۴ 
میلیون مســکن ۴ ساله موضوع تأمین زمین را تعیین 

تکلیف می کنیم. 
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